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OCUSB/S2024/00533/009 

 

Zápisnica 

z 12. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Spišské Bystré,  

konaného dňa 11.09.2024 o 17:30 hodine v zasadačke obecného úradu 

 

 
Prítomní:            starosta obce:  Mgr. Marián Luha 

 

       prednosta obecného úradu:  JUDr. Juraj Peťko 

 

                                     poslanci:  Ing. Jaroslav Bendík 

      Zdenko Bukovinský   

      Pavol Jurčo 

      Michal Kikta 

      Ing. Martin Lavko 

                                                     Ján Nemec  

                                                     Mgr. Veronika Orolinová  

                                                     Ing. Ján Šimonovič 

 

 

Ospravedlnený:   Tomáš Drevko poslanec obecného zastupiteľstva 

     

 

Neprítomný: --- 

 

 

Ďalší prítomní: Ing. Angela Františková MBA hlavná kontrolórka obce 

Mgr. Štefan Luha riaditeľ ZŠ s MŠ Spišské Bystré 

Ingrid Stachová ekonómka obce 

Jana Kiktová všeobecne administratívny pracovník 

                             

 

Verejnosť:  Róbert Rodák 

Radovan Kolbaský  

Marta Krajčová 

       Dušan Barabás 

                             Jozef Harhovský 

                                          

Program:    

1. Otvorenie zasadania 

2. Schválenie programu 

3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

4. Informatívna správa o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadaní 

5. Žiadosti občanov a organizácií: 

5.1. Návrh na schválenie prenájmu majetku nebytového priestoru 

(učebne v budove s.č. 398) žiadateľ - Mgr. Jana Mlynárčiková, 
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Suchoňova 5724/20, 058 01  Poprad,  z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

5.2. Návrh na schválenie zámeny a predaja  nehnuteľného  majetku 

(KN C p.č. 7641/6, 7641/5, 7706/47, 7706/48, 7706/46 o výmere 

47 m2) žiadatelia - Mária Račková, Kukučínova 519/40, Spišské 

Bystré 059 18, Ing. Juraj Nagy a Ing. Agáta Nagyová, Petőfiho 

934/96, 943 01  Štúrovo, z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

5.3. Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku  (dve 

miestnosti na poschodí s.č. 101)  žiadateľ – Slovenský zväz 

chovateľov poštových holubov, základná organizácia Spišské 

Bystré, IČO: 36161543-02211  

5.4. Žiadosť o odkúpenie pozemku – František Poracký, Partizánska 

14/12, 059 18 Spišské Bystré 

6. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa mení VZN č. 7/2016 

o pripojení na verejnú kanalizáciu, o vypúšťaní odpadových vôd 

a o vodách z povrchového odtoku 

7. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa vyhlasuje záväzná časť 

územného plánu obce Spišské Bystré podľa zmeny a doplnku č. 4 

8. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Obecný úrad 

9. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Základná škola 

s materskou školou 

10. Kamerový systém Spišské Bystré 

11. Návrh na zvýšenie platu starostu Obce Spišské Bystré 

12. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2024 

12.1. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

13. Čerpanie rozpočtu v roku 2024 (1 – 7) 

14. Interpelácie  

15. Rôzne 

16. Záver 

 

K bodu 1. Otvorenie zasadania 

Rokovanie obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce Mgr. Marián Luha. Informoval, že 

sa ospravedlnil pán poslanec Tomáš Drevko. Starosta konštatoval, že počet prítomných 

poslancov je 8 (pozri prílohu č. 1 - prezenčná listina) a Obecné zastupiteľstvo obce Spišské 

Bystré je uznášania schopné.  

 

K bodu 2. Schválenie programu 

Mgr. Marián Luha uviedol program dnešného zasadnutia (pozri prílohu č. 2 – pozvánka).  

Otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

Ing. Ján Šimonovič poslanec obecného zastupiteľstva sa informoval, či došli podklady k bodu 

č. 7  Návrh VZN, zmena a doplnok č. 4.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, že podklady neboli doručené a  o bode 7 sa nebude môcť dnes 

rokovať.   

Neboli podané žiadne návrhy, zmeny a pripomienky.  
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Hlasovanie za predložený návrh:  
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal sa:           
Neprítomný/Os

pravedlnený 
  X       

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré   

 

schvaľuje 

Program zasadnutia nasledovne: 

1. Otvorenie zasadania 

2. Schválenie programu 

3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

4. Informatívna správa o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadaní 

5. Žiadosti občanov a organizácií: 

5.1. Návrh na schválenie prenájmu majetku nebytového priestoru 

(učebne v budove s.č. 398) žiadateľ - Mgr. Jana Mlynárčiková, 

Suchoňova 5724/20, 058 01  Poprad,  z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

5.2. Návrh na schválenie zámeny a predaja  nehnuteľného  majetku 

(KN C p.č. 7641/6, 7641/5, 7706/47, 7706/48, 7706/46 o výmere 

47 m2) žiadatelia - Mária Račková, Kukučínova 519/40, Spišské 

Bystré 059 18, Ing. Juraj Nagy a Ing. Agáta Nagyová, Petőfiho 

934/96, 943 01  Štúrovo, z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

5.3. Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku  (dve 

miestnosti na poschodí s.č. 101)  žiadateľ – Slovenský zväz 

chovateľov poštových holubov, základná organizácia Spišské 

Bystré, IČO: 36161543-02211  

5.4. Žiadosť o odkúpenie pozemku – František Poracký, Partizánska 

14/12, 059 18 Spišské Bystré 

6. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa mení VZN č. 7/2016 

o pripojení na verejnú kanalizáciu, o vypúšťaní odpadových vôd 

a o vodách z povrchového odtoku 

7. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa vyhlasuje záväzná časť 

územného plánu obce Spišské Bystré podľa zmeny a doplnku č. 4 

8. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Obecný úrad 

9. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Základná škola 

s materskou školou 

10. Kamerový systém Spišské Bystré 

11. Návrh na zvýšenie platu starostu Obce Spišské Bystré 

12. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2024 

12.1. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

13. Čerpanie rozpočtu v roku 2024 (1 – 7) 
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14. Interpelácie  

15. Rôzne 

16. Záver 
 

K bodu 3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice: 

Starosta obce, Mgr. Marián Luha, určil za zapisovateľku Janu Kiktovú a za overovateľov 

zápisnice pána poslanca Ing. Jána Šimonoviča  a pána poslanca Pavla Jurča. 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré  

 

berie na vedomie  

 

starostom obce určených overovateľov zápisnice a zapisovateľku:   

1. za zapisovateľku pani Janu Kiktovú 

2. za overovateľov zápisnice pána poslanca Ing. Jána Šimonoviča  a pána poslanca Pavla 

Jurča.  

 

K bodu 4. Informatívna správa o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadaní 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 3).  

Mgr. Marián Luha  informoval, že k dnešnému dňu sú už tri uznesenia splnené a to: č. 

11/2024/6, 11/2024/7 a 11/2024/8. Zmluvy boli podpísané a zverejnené 9.9.2024 v CRZ. 

Otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Ján Šimonovič sa informoval o navrhovaných uzneseniach na zrušenie 3/2023/26. 

Mgr. Marián Luha odpovedal zatiaľ je to v rovine, že sa chystajú. 

Ing. Ján Šimonovič  dodal, takže nie je to návrh na zrušenie. 

Mgr. Marián Luha odpovedal nie.  

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       
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Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré   
 

berie na vedomie  

 

informatívnu správu o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí Obecného zastupiteľstva 

obce Spišské Bystré 

 

 

K bodu 5. Žiadosti občanov a organizácií: 

K bodu 5.1. Návrh na schválenie prenájmu majetku nebytového priestoru (učebne 

v budove s.č. 398) žiadateľ – Mgr. Jana Mlynárčiková, Suchoňova 5724/20, 058 01 

Poprad, z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 4).  

Mgr. Marián Luha  otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Martin Lavko poslanec obecného zastupiteľstva informoval, že komisia zasadala 

a doporučuje prenájom.  

Neboli  podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré   

  

A) rozhoduje 

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

v zmysle ustanovenia § 9aa ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991   Zb.   o   majetku   obcí   

v  znení neskorších predpisov, že prenájom  nebytových priestorov – učebňa   v objekte 

Základnej školy s materskou školou so sídlom Michalská 398 na parcele číslo KN „C“ 

2818/3, k.ú. Spišské Bystré na dobu určitú od 16.09.2024 do 30.05.2025 a to vždy 

podľa počtu skupín v časoch po vyučovaní pre nájomcu Mgr. Jana Mlynárčiková, 

Suchoňova 5724/20, 058 01  Poprad  je prípad hodný osobitného zreteľa z dôvodu, že 

obec a škola chcú poskytnúť a vytvárať deťom v obci dostatočné podmienky na 

udržiavanie a rozvoj jazykovej zdatnosti a v rámci jazykových kurzov tým zabezpečiť 

vzdelanie detí a mládeže, zároveň poskytnúť priestor pre zmysluplné trávenie voľného 

času detí a mládeže.  
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B) schvaľuje 

1.  v zmysle ustanovenia § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov spôsob prenájmu vlastníctva nehnuteľného majetku vo vlastníctve 

Obce Spišské Bystré, a to nájom  nehnuteľností v katastrálnom území Spišské Bystré 

ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

 

2.  podľa ustanovenia §9aa ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov prenájom   nehnuteľností v katastrálnom území Spišské Bystré 

a to nájom      nebytových priestorov – učebne   v objekte Základnej školy s materskou 

školou so sídlom Michalská 398 na parcele číslo KN „C“ 2818/3, k. ú. Spišské Bystré 

na dobu určitú od 16.09.2024 do 30.05.2025 a to vždy podľa  počtu skupín  v časoch po 

vyučovaní  pre nájomcu Mgr. Jana Mlynárčiková, Suchoňova 5724/20, 058 01  

Poprad za cenu podľa platných Zásad prenájmu a výpožičky  nebytových priestorov 

a stanovenie minimálnych cien za prenájom nebytových priestorov, za učebňu pre 

mimoškolskú činnosť detí ZŠ s MŠ v Spišskom Bystrom organizovanú externým 

subjektom je 50,00€/skupina/rok a cena prevádzkových nákladov bude stanovená 

v zmysle vyššie uvedených zásad aktuálne platných v čase schvaľovania tohto nájmu. 

 
 

K bodu 5.2. Návrh na schválenie zámeny  a predaja nehnuteľného majetku (KN C p.č. 

7641/6, 7641/5, 7706/47, 7706/48, 7706/46 o výmere 47 m2) žiadatelia – Mária Račková, 

Kukučínova 519/40, Spišské Bystré 059 18, Ing. Juraj Nagy a Ing. Agáta Nagyová, 

Petőfiho 934/96, 943 01 Štúrovo, z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 5).  

Mgr. Marián Luha  otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Martin Lavko informoval, komisia prejednala, prešli si žiadosť, tak ako bolo navrhnuté 

súhlasia so zámenou a predajom. Doplnil ešte, že dnes ho kontaktovala žiadateľka pani Agáta, 

že prečo po 40 a nie po 30, je jasné, že 30 je spodná hranica, znalecký posudok je vyšší 

a rešpektujeme navrhovanú cenu podľa znaleckého posudku.  

Mgr. Marián Luha dodal, uvidíme či budú akceptovať, volala aj jemu.  Trvá na svojom, 

nemôžeme  kupovať po 40 a predávať po 25 alebo po 30.  

Neboli  podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré   
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A) rozhoduje  

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov  

v zmysle ustanovenia § 9a ods. 15 písmeno f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v 

znení neskorších predpisov, že  zámena a predaj nehnuteľnosti v katastrálnom území 

Spišské Bystré je prípad hodný osobitného zreteľa, jedná sa o majetkovoprávne 

usporiadanie pozemkov; a to časti pozemkov vo vlastníctve obce,  na ktorých sú postavené 

stavby od roku 1936. Zároveň hodnota pozemkov neprevyšuje sumu 3 000,- EUR podľa § 

9a ods. 15 písm. f) bod 3. zákona o majetku obcí. Pre obec sú pozemky do budúcna 

samostatne nevyužiteľné a vzhľadom na skutočnosť, že sa jedná o parcely, ktoré sú 

v bezprostrednej blízkosti nehnuteľností vo vlastníctve žiadateľov.  

 

B) schvaľuje  

 

1) v zmysle ustanovenia § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku vo vlastníctve Obce 

Spišské Bystré, a to zámena a predaj nehnuteľnosti v katastrálnom území Spišské Bystré ako 

prípad hodný osobitného zreteľa.  

 

2) podľa ustanovenia §9a ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov zámenu nehnuteľnosti v katastrálnom území Spišské Bystré a to:  

Obec Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré, IČO: 00 326 542, prevedie 

do výlučného vlastníctva Račkovej Márii rod. Petrenčíková, trvale bytom Kukučínova 

519/40, 059 18 Spišské Bystré nehnuteľnosti nachádzajúce sa v k. ú. Spišské Bystré, obec 

Spišské Bystré, okres Poprad, a to: 

• Novozameraný pozemok registra „C“ s parc. č. 7641/6  o výmere 5 m2, druh pozemku: 

zastavaná plocha a nádvorie, odčlenený od pozemku registra „C“ s parc. č. 7641 od 

celkovej výmery 403 m2, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie,  k. ú. Spišské 

Bystré, evidovaný Okresným úradom Poprad, katastrálny odbor na LV č. 1, vo 

vlastníctve Obce Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré v podiele 1/1, 

• Novozameraný pozemok registra „C“ s parc. č. 7706/47  o výmere 19 m2, druh pozemku: 

zastavaná plocha a nádvorie, odčlenený od pozemku registra „C“ s parc. č. 7706/1 o 

celkovej výmere 64 205 m2, druh pozemku vodná plocha,  k. ú. Spišské Bystré, 

evidovaný Okresným úradom Poprad, katastrálny odbor na LV č. 1, vo vlastníctve Obce 

Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré v podiele 1/1, 

• Novozameraný pozemok registra „C“ s parc. č. 7706/46  o výmere 2 m2, druh pozemku: 

zastavaná plocha a nádvorie, odčlenený od pozemku registra „C“ s parc. č. 7706/1 o 

celkovej výmere 64 205 m2, druh pozemku vodná plocha,  k. ú. Spišské Bystré, 

evidovaný Okresným úradom Poprad, katastrálny odbor na LV č. 1, vo vlastníctve Obce 

Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré v podiele 1/1, 

(celková výmera  na zámenu  v m2: 26 m2 ) 
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Všetky vyššie uvedené novozamerané pozemky sú odčlenené na základe geometrického 

plánu č. 48109622-27/2024 vyhotoviteľom V-GEO s.r.o., Pavlovova 2340/2, 058 01 

Poprad, IČO: 48 109 622, ktorý bol vyhotovený dňa 12.02.2024, úradne overený pod 

číslom G1-136/24 Okresným úradom Poprad, katastrálnym odborom dňa 21.02.2024. 

Račková Mária, r. Petrenčíková, trvale bytom: Kukučínova 519/40, 059 18 Spišské 

Bystré prevedie do vlastníctva Obce Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské 

Bystré, IČO: 00326542 nehnuteľnosti nachádzajúce sa v k. ú. Spišské Bystré, obec 

Spišské Bystré, Okres Poprad, a to:  

• spoluvlastnícky podiel z LV č. 2979, parcely registra „C“ s parcelným číslom: 

4911/202, druh pozemku orná pôda o celkovej výmere 43 m2, pod B 2 v podiele 

11/216, t. j.: 2,1898148 m2,  

• spoluvlastnícky podiel z LV č. 2978, parcely registra „C“ s parcelným číslom: 

4911/201, druh pozemku orná pôda o celkovej výmere 49 m2, pod B 1 v podiele 5/48, 

t. j.: 5,1041666 m2, 

• spoluvlastnícky podiel z LV č. 1089 parcely registra „E“ s parcelným číslom: 908/1, 

druh pozemku trvalý trávny porast o celkovej výmere 48 m2, pod B 1 v podiele 5/48, t. 

j.: 5 m2, 

• spoluvlastnícky podiel z LV č. 3039 parcely registra „E“ s parcelným číslom: 836, druh 

pozemku zastavaná plocha a nádvorie o celkovej výmere 67 m2, pod B 2 v podiele 1/4, 

t. j.: 16,75 m2,  

(celková veľkosť spoluvlastníckych podielov na zámenu  v m2: 29,043981 m2 ) 

 

3) podľa ustanovenia §9a ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov predaj nehnuteľnosti v katastrálnom území Spišské Bystré a to:   

• Novozameraný pozemok registra „C“ s parc. č. 7641/5  o výmere 14 m2, druh pozemku: 

zastavaná plocha a nádvorie, odčlenený od pozemku registra „C“ s parc. č. 7641 o 

celkovej výmere 403 m2, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie,  k. ú. Spišské 

Bystré, evidovaný Okresným úradom Poprad, katastrálny odbor na LV č. 1, vo 

vlastníctve Obce Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré v podiele 1/1, 

• Novozameraný pozemok registra „C“ s parc. č. 7706/48  o výmere 7 m2, druh pozemku: 

zastavaná plocha a nádvorie, odčlenený od pozemku registra „C“ s parc. č. 7706/1 o 

celkovej výmere 64 205 m2, druh pozemku vodná plocha,  k. ú. Spišské Bystré, 

evidovaný Okresným úradom Poprad katastrálny odbor na LV č. 1, vo vlastníctve Obce 

Spišské Bystré, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré v podiele 1/1,  

žiadateľom do bezpodielového spoluvlastníctva manželov: Ing. Nagy Juraj r. Nagy a Ing. 

Agáta Nagyová r. Račková, obaja bytom Petőfiho 934/96, 943 01 Štúrovo. 

Všetky vyššie uvedené novozamerané pozemky sú odčlenené na základe geometrického 

plánu č. 48109622-27/2024 vyhotoviteľom V-GEO s.r.o., Pavlovova 2340/2, 058 01 Poprad, 



Obec Spišské Bystré 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré  

__________________________________________________________________________ 
 

 

Overovatelia:        Ing. Ján Šimonovič                                          Pavol Jurčo 
   9 
 

IČO: 48 109 622 vyhotovený dňa 12.02.2024, úradne overený pod číslom G1-136/24 

Okresným úradom Poprad, katastrálnym odborom dňa 21.02.2024. 

(celková výmera  na predaj  v m2: 21 m2 ) 

Kúpna cena:  861,42 € 

 

K bodu 5.3. Návrh na schválenie výpožičky nehnuteľného majetku (dve miestnosti na 

poschodí s.č. 101) žiadateľ – Slovenský zväz chovateľov poštových holubov, základná 

organizácia Spišské Bystré, IČO: 36161543-02211 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 6).  

Mgr. Marián Luha informoval, že doteraz užíval priestory  futbalový klub OFK, zatiaľ sú 

priestory voľné, obec ich nevyužíva a nemajú dlhodobejšie využitie, otvoril diskusiu k tomuto 

bodu. 

Ing. Martin Lavko dodal, komisia prejednala a nemá s tým problém.  

Neboli  podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré   

 

A) rozhoduje 

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

v zmysle ustanovenia § 9aa ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991   Zb.   o   majetku   obcí   

v  znení neskorších predpisov, že výpožička nebytových priestorov – dve miestnosti 

nachádzajúce sa na poschodí v ľavej časti v budove so súpisným číslom: 101, 

evidovanej podľa druhu stavby ako iná budova, nachádzajúca sa na parcele registra „C“ 

s parcelným číslom: 484/1 o celkovej výmere 585 m2, druh pozemku zastavaná plocha 

a nádvorie. Miestnosť č. 1 o výmere 49,50 m2 a miestnosť č. 2 o výmere 7 m2, je prípad 

hodný osobitného zreteľa z dôvodu, že ide o poskytnutie priestorov pre Slovenský zväz 

chovateľov poštových holubov, základnú organizáciu Spišské Bystré, ktorá doteraz 

sídlila v iných priestoroch. V súčasnosti však nemajú vhodné priestory na uskladnenie 

prepravných košov. Uvedená organizácia vykonáva všeobecne prospešnú činnosť pre 

obec, a  reprezentuje obec Spišské Bystré nie len v regióne, ale aj na celom Slovensku. 
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Uvedené priestory im budú prenechané do výpožičky na jeden kalendárny rok. Daný 

priestor budú využívať ako skladovací priestor pre prepravné koše a schôdze.  

 

B) schvaľuje 

1. v zmysle ustanovenia § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov spôsob výpožičky vlastníctva nehnuteľného majetku vo 

vlastníctve Obce Spišské Bystré, a to výpožička  nehnuteľností v katastrálnom území 

Spišské Bystré ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

2. podľa ustanovenia §9aa ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov výpožičku  nehnuteľností v katastrálnom území Spišské 

Bystré a to výpožičku nebytových priestorov -  dve miestnosti nachádzajúce sa na 

poschodí v ľavej časti v budove so súpisným číslom: 101, evidovanej podľa druhu 

stavby ako iná budova, nachádzajúca sa na parcele registra „C“ s parcelným číslom: 

484/1 o celkovej výmere 585 m2, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie. 

Miestnosť č. 1 o výmere 49,50 m2 a miestnosť č. 2 o výmere 7 m2, a to na dobu 

určitú jeden (1) rok v prospech organizácie: Slovenského zväzu chovateľov 

poštových holubov, základnej organizácie Spišské Bystré,  IČO: 36161543-02211 

zastúpenej Jaroslavom Harhovským, SNP 94, 059 18 Spišské Bystré. 

 

 

K bodu 5.4. Žiadosť o odkúpenie pozemku – František Poracký, Partizánska 14/12, 059 

18 Spišské Bystré 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 7).  

Mgr. Marián Luha otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Martin Lavko informoval, stanovisko komisie je, že nedoporučuje predaj pozemku po 

tom ako sa zrealizoval na Cintorínskej ulici prístrešok a vznikla pri ceste samostatná búdka. 

Neviem ako to vy vnímate z hľadiska architektonického, ale  čo  boli na stavebnej komisii, sa 

to určite veľmi nepáči. Nemyslí si, že to je do budúcna cesta, ktorou chceme ísť. Osobne sa 

rozprával aj s pánom Porackým, bol trochu nešťastný, že mu to nechceme predať. Povedal, že 

skúsi nabudúce cez zámenu. Jeho rodičia majú nejaké pozemky na uliciach J. Lačeka 

a Hornádskej. Nevie či je to dobrý smer, ktorým sa vydali. Ak by to bolo iba parkovacie 

miesto, spevnená plocha tak to ešte tak, ale na tej Cintorínskej to nie je veľmi šťastné riešenie. 

My doporučujeme prenájom a nie predaj, ale prenájom iba za podmienky, že tam by sa nemala 

realizovať žiadna výstavba prístrešku. Spevnená parkovacia plocha v rámci prenájmu áno, ale 

výstavba prístrešku nie.  

Neboli  podané žiadne iné zmeny, návrhy a pripomienky.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       
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Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 
Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré  

 

A) neschvaľuje  

 

predaj pozemku p.č. 7635/1 k.ú.  (40 m2) Spišské Bystré  žiadateľovi František  Poracký, 

Partizánska 14/12, 059 18 Spišské Bystré 

 

B) odporúča  

 

kontaktovať žiadateľa (František  Poracký, Partizánska 14/12, 059 18 Spišské Bystré) ohľadne 

možnosti prenájmu a v prípade záujmu pripraviť na nasledujúce zasadnutie obecného 

zastupiteľstva zámer prenájmu nehnuteľného majetku Obce Spišské Bystré na parcele KN-C 

p.č. 7635/1 o výmere 40 m2 oproti parcele KN-C p.č. 37/1, za účelom vybudovania spevnenej 

plochy na parkovanie auta. 

 

K bodu 6. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa mení VZN č. 7/2016 o pripojení 

na verejnú kanalizáciu, o vypúšťaní odpadových vôd a o vodách z povrchového odtoku 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 8).  

Mgr. Marián Luha informoval, že asi pred mesiacom bolo konanie o vypúšťaní odpadových 

vôd z ČOV, musíme celú problematiku prerokovať, aj v komisii, bude potrebné spracovať 

ucelený elaborát, vytkli nám, že koľko vody preteká čističkou. Tí ktorí ste tu už dlhšie viete aký 

je problém. Problém v danej situácií je z hľadiska technických a ekonomických podmienok, 

momentálne skoro neriešiteľný. Dostali sme na tri roky povolenie na vypúšťanie vôd, 

pracovníčky zo sekcie životného prostredia si prešli naše VZN a jednoznačne povedali, že 

máme úplne vylúčiť možnosť vypúšťať dažďové vody do našej kanalizácie, čo je neprípustné 

z ich pohľadu, aj z pohľadu technického a aj z prevádzkových dôvodov ČOV.  Dal slovo 

pánovi prednostovi. 

JUDr. Juraj Peťko prednosta obecného úradu informoval, vzhľadom na podané informácie, 

sme pripravili návrh VZN, ktorým sa mení pôvodné VZN a v súlade so zákonom sme 

teda odstránili existujúcu výnimku, ktorá v pôvodnom VZN bola. Následne budú posielané 

výzvy na odpojenie.  

Mgr. Marián Luha otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

Ing. Ján Šimonovič sa informoval, čo s tými čo sa neodpoja, dostanú výzvu a vykašlú sa na to.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, konanie zo životného prostredia z dôvodu nenaplnenia VZN 

obce, takto to bolo aj odporúčané. Doteraz sme to tolerovali.  

Ing. Jaroslav Bendík poslanec obecného zastupiteľstva sa informoval, či bude nejaká 

ochranná lehota, čas za ktorý by sa odpojili.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, kým nadobudne VZN účinnosť, dáme výzvu, zverejníme to 

a budeme podľa toho konať. Musíme sa prejsť po dedine, máte ulice podelené, možno si zobrať 

aj za svoje a tejto veci by sme takto pomohli. Musíme začať najprv zmenou VZN.  

Neboli  podané žiadne ďalšie zmeny, návrhy a pripomienky.  
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Hlasovanie za  predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X  

Proti:          

Zdržal 

sa:  

        X 

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

Mgr. Marián Luha  konštatoval, že predložený návrh bol prijatý. 

 

Obecné zastupiteľstvo  obce Spišské Bystré 

 

sa uznáša  

 

na Všeobecne záväznom nariadení č. 6/2024, ktorým sa mení VZN č. 7/2016 o pripojení na 

verejnú kanalizáciu, o vypúšťaní odpadových vôd a o vodách z povrchového odtoku 

 

 

K bodu 7. Návrh na schválenie VZN č. .../2024, ktorým sa vyhlasuje záväzná časť 

územného plánu obce Spišské Bystré podľa zmeny a doplnku č. 4 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 9). O tomto bode sa nerokovalo.  

 

K bodu 8. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Obecný úrad  

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 10).  

Mgr. Marián Luha informoval, dôvodová správa je predložená, je zdôvodnené prečo sa 

chceme touto cestou uberať. Nové technológie prinášajú nejaké úspory. Momentálne nie je 

žiadna výzva.  Otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Ján Šimonovič podotkol, že firma je dobrá, ich firma tiež spolupracuje so SSE, čo sa týka 

trendu naozaj z jeho strany je to dobrý nápad. Za tie peniaze a za tie podmienky, ktoré sú tam si 

myslí, že by sa do toho malo ísť. 

Michal Kikta poslanec obecného zastupiteľstva sa spýtal či boli nejaké výzvy na tie panely 

fotovoltanické v roku 2023, či sme sa uchádzali o takú výzvu. 

Mgr. Marián Luha odpovedal, neuchádzali sme sa o žiadnu výzvu, bola  v pláne obnovy a aj 

tá bola zrušená. Máme celý projekt  komplet k tomu, to je to nešťastie tých výziev, že stále je 

tam nejaká podmienka. Nejaká samostatná výzva na samotnú fotovoltiku nebola, vždy muselo 

byť niečo iné doplnené k tomu. Máme projekt a v tom je už všetko, rozpočet na výmenu 

elektroinštalácie, teplá voda bola podmienka v toaletách. Nie je taká výzva, ktorá je konkrétne 

šitá len čisto na fotovoltiku.  

Ján Nemec poslanec obecného zastupiteľstva dodal, že jeho názor je opačný ako pána 

Šimonoviča. Čo nám to ako obci prinesie, dobrý pocit, že šetríme životné prostredie, ale 

v skutočnosti čo sta týka znižovaní nákladov budeme cca na 0. Koľko do toho investujeme? 

Koľko sa nám vráti?  Venovať sa tomu budú ľudské zdroje. Je na pochybách, preto sa pýta. Je 

dobré, že ste sa tomu venovali, že je pripravená projektová dokumentácia atď., ale ak by to 

bolo financované z európskych investičných fondov tak áno, ale ak takto asi nie.  

Ing. Jaroslav Bendík informoval, zisťoval si v okolí na školách a obecných úradoch či niekto 

má fotovoltiku na škole alebo obecnom úrade, podarilo sa mu skontaktovať s pánom riaditeľom 
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cirkevnej školy, majú to nainštalované o výkone 10 kW. Podklady sú všeobecné a keď si 

zoberieme polohu, kde sa nachádza naša obec a prepočítame si to cez koeficienty – slnečné dni, 

leto, zima, kedy najviac spotrebujeme tej energie, je to hromada, dát ktoré by trebalo 

naštudovať a konkrétne číslo zostaviť. Od minulého roku to majú cirkevná škola, majú 

inštalované 10 MW ročne a reálne ušetrili od 2 do 3 tisíc euro ročne. Nie je tam to 100 % 

plnenie, také aké avizovali. Návratnosť by nebola tých 5 rokov ale 7 až 7,5 roka. Z dlhodobého 

hľadiska to má zmysel, životnosť 25 rokov, údržba, ak započítame všetky poplatky, po 

nejakých 7 rokoch by sa nám začala návratnosť. Vtedy by sme zarábali, až kým by sme sa 

nedostali do štádia robiť nejaké revízie. Je to investícia na najbližšie 4 roky 84 600 eur je na 

nás, či z pohľadu dlhodobých investícií v pláne 4 rokov plánujeme nejakú veľkú investíciu, 

lebo vtedy by sa nám táto suma hodila. Ak neplánujeme žiadnu veľkú investíciu tak súhlasím. 

Návratnosť sa predĺži. Zopakoval ak plánujeme dlhodobú investíciu napr. riešiť ihrisko 

a budeme dávať 400 tisíc a viac za kúpu pozemkov takto, tak táto suma by nám pomohla. Jeho 

názor: obecný úrad schváliť, vyskúšame to na jeden rok a školu by som zatiaľ neriešil po dobu 

jedného roka. Dodal cirkevná škola mala dotáciu 50 tisíc euro, na tých 10 MW, investíciu mali 

120 tisíc euro. Dotáciu mali cez nórske fondy. Za jeden rok dostávame dvojnásobný výkon na 

školu za cenu tretinovú. Sám je na vážkach či hlasovať za alebo proti.  

Pavol Jurčo poslanec obecného zastupiteľstva dodal, za neho jednoznačne by mali ísť do toho, 

ak by bolo na ňom tak ešte by výkon na škole zvýšil, čím viac do toho investujeme tým skôr sa 

nám to vráti. Ak tam vojde 100 panelov tak by ich tam aj dal. Tú energiu tak či tak predáme, 

tým pádom by  bola  väčšia ziskovosť a skoršia návratnosť. Pri návratnosti 7-10 rokov nemáme 

čo váhať.    

O slovo požiadal pán Rodák. 

Hlasovanie za  vystúpenie pána Rodáka: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

Mgr. Marián Luha  konštatoval, že predložený návrh bol prijatý a dal slovo pánovi Rodákovi. 

Róbert Rodák poznamenal, že poslanci majú veľmi málo informácií, aby mohli rozhodnúť či 

áno alebo nie. Ako bolo napísané, jedná sa o virtuálnu batériu. Keby ste sa rozprávali s ľuďmi, 

ktorí reálne virtuálnu batériu majú na dome, nie je to tak, že čo ja ušetrím toľko mi dajú, nie je 

to tak, oni rozhodujú koľko vám dajú a hlavne kedy vám dajú.  

Pavol Jurčo dodal, samozrejme tieto informácie má, o všetkom vie,  je viac typov tých 

virtuálnych batérií.  

Ing. Jaroslav Bendík podotkol, keď kupujeme energiu ako odberateľ máme cenu cca 239 eur 

za MWh, ak to chceme predať tak nákupná cena je 70 eur za MWh, je to tretinová cena (29%), 

ak ju všetku spotrebujeme je to ideálne, vtedy budeme mať výkon nastavený perfektne, 

akonáhle predáme, energiu sa predávať neoplatí. Nehovoriac o tom, že ak  v zime nasneží ide 

výkon rapídne dole, taktiež aj slnečné dni. Možno za obecný úrad by som hlasoval aj za, lebo 

možno by sa cez víkendy mohol obecný úrad prepojiť s Villou Cubach a využiť čo najviac tu 

kapacitu. Aby sme tú energiu čo vyrobíme aj spotrebovali. Taktiež aj škola začínajú od 7 

hodiny do 15 hodiny, na stránke SSE, v zimných mesiacoch o 4 hodiny menej ako v letných. 
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Na päť riadkov informácií je málo. Ak by sme zadali všetky koeficienty, tak rapídne sa 

dostaneme dole s výkonom a nikto nám  negarantuje tú návratnosť.  

Mgr. Veronika Orolinová poslankyňa obecného zastupiteľstva sa spýtala či toto všetko 

pokryje aj požiarnu zbrojnicu, verejné osvetlenie.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, je veľa otáznikov, obecný úrad je 50 MW tým pádom je rátaný 

najväčší spotrebič, keď prichádzajú faktúry najviac spotrebováva ČOV, na čističku vzhľadom 

k jej umiestneniu by efektivita nebola. Nie je možné prepojiť ten objekt, nejde o virtuálnu 

batériu. My si môžeme prerozdeliť prebytok sami. Distribútora máme VSD, tam je ten rozdiel, 

dielo by sme stavali so SSE, a tu je VSD, ktorá drží opraty, keď nesvieti slnko tak výkonnosť 

klesá, ale v tej batérií to je, neviem teraz garantovať na koľko percent, musel by sa zavolať 

nejaký výskumný ústav aby nám to vyrátal od základu na koľko sme nastavení. Ja z pohľadu 

tých financií a aj analytickej mysle, teraz sme uzatvárali novú zmluvu na ďalšie obdobie na 

elektrickú energiu, je jeseň energia stále stúpa, nakúpili sme za menej, teraz máme zmluvu na 

rok, návratnosť keď sme rátali by bola 300 za MW, potom sa to zmení, musíme to tak brať. 

Školu máme trochu iný problém, máme na budovu kategóriu A1 a máme mať A0, potrebujeme 

tam jednoznačne umiestniť alternatívny zdroj, všetko závisí ešte od jednej veci, statické 

posudky, m2, ešte ani toto nemusí byť smerodajné tých 50 MW, ak sa rapídne poníži wataž 

nepôjdeme do toho. Je veľa faktorov aj premenlivých v tomto tu rozhodnúť, môžeme čakať, 

budeme platiť spotrebu, teraz sme podpísali relatívne výhodné podmienky, ponížia sa nám 

náklady na energiu, ale z dlhodobého hľadiska neviem. Je to na vás. Je presvedčený, že by to 

bolo dobré. Ak neschválite budeme čakať na vhodnú výzvu.  

Michal Kikta sa informoval, či by to nebolo vhodné rozdeliť, jeden obecný úrad a jeden škola. 

Spravilo by sa jedno alebo druhé, a o rok by sa rozhodlo.  

Mgr. Marián Luha dodal, že je to rozdelené, nasledujúci bod je škola.  

Ing. Ján Šimonovič sa informoval, či v tomto tu nemáme šancu využiť túto energiu na 

osvetlenie.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, máme. Príklad škola júl, august nefunguje, tam bude prebytok  

môže byť presmerovaný napr. na čističku, za akých podmienok zatiaľ nevieme, máme tu len 

návrh, toto čo ušetríme júl, august môžeme, ale len na naše objekty odpočítať, napr. ušetríme 

15 MW do roka  a odpočítame na ČOV. Osvetlenie by bolo logické, lebo je drahšie. V tej 

zmluve si určíme, kde nám ten prebytok odpočítajú.  

Ing. Jaroslav Bendík dal poslanecký návrh, škoda by bolo aby sme to neschválili na základe 

toho, že nemáme nejaké potrebné informácie k tomu, presunúť tento bod na nasledujúce 

zasadnutie, samozrejme so stretnutím kde si to všetko prejdeme, viac informácií.  

Mgr. Marián Luha dodal, taký poslanecký návrh nepoznám, buď schválite alebo neschválite. 

Presun nie je smerodajný.  

Ing. Jaroslav Bendík predložil, návrh na schválenie presunu bodu č. 8. Investícia do 

fotovoltického zariadenia (FVZ) – Obecný úrad na nasledujúce zasadnutie obecného 

zastupiteľstva.  

Mgr. Marián Luha sa informoval u pani kontrolórky či je to košer.  

Ing. Angela Františková MBA hlavná kontrolórka obce odpovedala, toto tu môžete 

neschváliť alebo schváliť.  

Mgr. Marián Luha skúsme si určiť nejaké pravidlá, buď schválite alebo nie, ak bude trvať 

ponuka od SSE dáme ešte viac informácií dokopy, táto ponuka má tiež svoje ohraničené časové 

obdobie. Treba sa rozhodnúť slobodne.  

Ing. Jaroslav Bendík navrhol hlasovať za predložený návrh.  

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  
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Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za:  X  X  X  X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

X    X  X   

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo  obce Spišské   Bystré 

 

schvaľuje 

realizáciu investície do fotovoltického zariadenia na Obecnom úrade v spolupráci so 

Stredoslovenskou energetikou, a.s. a zároveň zaväzuje obec začleniť potrebné finančné 

prostriedky vo výške mesačnej splátky (958,- EUR) do rozpočtu obce na nasledovné roky (60 

mesiacov po realizácii).  

 

K bodu 9. Investícia do fotovoltického zariadenia (FVZ) – Základná škola s materskou 

školou 

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 11).  

Mgr. Marián Luha  informoval, obdobný ako predošlý bod, otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Martin Lavko podotkol, tam máme ten problém čo už bol spomenutý, potrebujeme dostať 

školu do  A0, toľko peňazí sme už investovali do školy a chýba nám už len zdroj, ktorý nie je 

klasický, buď tepelné čerpadlo kúpiť nové, alebo toto. Toto sa javí ako najrýchlejšie, 

najjednoduchšie riešenie. A tým, že budeme mať náhradný zdroj tepla dostane sa budova školy 

do A0, to nie len o tom čo rozprával pán poslanec, ale je to tiež o tom, že potrebujeme si 

vyriešiť problém, ktorý nastal z minulosti, nie vinou našou.  

O slovo požiadal pán riaditeľ.  

Hlasovanie za vystúpenie pána riaditeľa Mgr. Štefana Luhu: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha konštatoval, že predložený návrh bol prijatý a dal slovo pánovi riaditeľovi.  

Mgr. Štefan Luha riaditeľ ZŠ s MŠ dodal, že je to investičný úver, budeme splácať 600 eur 

mesačne, ale budeme to mať hneď hotové, preto to ide cez zastupiteľstvo, lebo škola nemôže 

do toho investovať, v konečnom dôsledku o 5 rokov to bude mať hodnotu 25 tisíc a fungovať to 
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bude už po mesiaci, po realizácii, spravia to a splácame, určite to nebude 0 k 0, ale po 5-tich 

rokoch budeme mať investíciu za 25 tisíc. Slúžiť bude od začiatku. A keď pôjde cena nižšie tak 

po štyroch, keď bude cena lacnejšia tak po siedmich. Škola momentálne nemá na to a ani 

nemôže mať, musíte dať vy.  

Ing. Ján Šimonovič dodal, mesačne to je 400 eur, keď rozhodíme celú infláciu so všetkým 

spolu, boli by sme sprostí ak by sme neschválili, to je jeho názor, tá investícia ostane. O všetko 

sa treba starať.  

Ing. Martin Lavko podotkol, typický príklad dole bytovka, prešlo 15 rokov,  za koľko peňazí 

sme ju postavili, dnes by sme ani základy nespravili.  

Mgr. Marián Luha dodal, že nemôžeme jednoznačne povedať, že to bude víťazstvo, ale určite 

je tam prínos, z časti finančný a ekologický.  

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za:  X  X X X  X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

X      X   

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha   konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

 

Obecné zastupiteľstvo  obce Spišské   Bystré 

 

schvaľuje 

realizáciu investície do fotovoltického zariadenia na Základnej škole s materskou školou 

v spolupráci so Stredoslovenskou energetikou, a.s. a zároveň zaväzuje obec začleniť potrebné 

finančné prostriedky vo výške mesačnej splátky (565,- EUR) do rozpočtu obce na nasledovné 

roky (48 mesiacov po realizácii).  

 

K bodu 10. Kamerový systém Spišské Bystré  

K tomuto bodu bol spracovaný materiál (pozri prílohu č. 12).  

Mgr. Marián Luha  informoval, boli sme oslovení, že bude výzva ktorá už reálne je na svete 

do kamerových systémov. Háčik je tam taký, že minimálne čerpanie je 185 tisíc a samostatne 

nemáme takú sumu v projekte, máme spracovaný projekt, je uvedené aj v dôvodovej správe, 

nemá kapacitu. Je možnosť spojiť sa s obcou Vikartovce, ktorá je najbližšie, darmo v tom 

hľadám súvis kontinuitu, ale stačí, že na tých kamerových záznamoch sú štatistické údaje, 

môže to byť teplota vozovky, počet vozidiel prichádzajúcich do obce, počet odchádzajúcich, 

skrátka bude to preklopené na štatistický úrad, a vlastne v tej výzve ani  nie je ochrana majetku 

a osôb, my máme projekt aby to spĺňalo tie kritéria na kamery na ochranu majetku osôb, života 

zdravia občanov obce a toto je ten pridružený zámysel, takto si to vyžaduje EÚ. Aby sme sa 



Obec Spišské Bystré 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré  

__________________________________________________________________________ 
 

 

Overovatelia:        Ing. Ján Šimonovič                                          Pavol Jurčo 
  17 
 

spojili s druhou obcou ak nemáme samostatne ten výtlak. Sú pripravené tri bunky, obecný úrad, 

škola a dole zastávka, vstupy do obcí. Je to potencionálne pripravené  s tým čo rozprávajú, že 

dajú samosprávam možnosť merania rýchlosti s výstupom certifikovaným radarom, dáte si 

objektívnu zodpovednosť, doteraz boli podmienky, že výstup z kamier bude vyvedený na 

najbližšie pracovisko policajného zboru, toto v tejto výzve nie je, tieto dve obce si budú 

analyzovať to čo som uviedol,  otvoril diskusiu k tomuto bodu. Pán starosta z Vikartoviec ešte 

nedal schváliť, dokončujú ešte projekt. Nemá problém ak my to schválime zasadnutie obecného 

zastupiteľstva zvolať, aby sme do tohto mohli ísť. Každý si hradí svoje ako to je uvedené, 

každý svoju časť. Kamerový systém nemáme, vandalizmus prekvitá, stále niečo riešime, som 

za to aby to bolo. Dali sme už dva projekty na ministerstvo vnútra, neprešlo nám to, 

dokladovali sme aj počet krádeží, teraz je nejaká možnosť, boli sme oslovení.  

Ing. Ján Šimonovič dodal, že súhlasí, je to dobrý nápad, sú skúsenosti aj z minulého roka, víta 

tento projekt.  

Ján Nemec jeho názor je taký, že je mu proti srsti to stupňujúce sa zbieranie informácií 

rôznymi formami a sledovanie kamerami, z druhej strany keď to má prospieť k zvýšeniu 

bezpečnosti v obci, určite podporí.  

Ing. Ján Šimonovič dodal, že sa jedná o spoluúčasť a ostatné peniaze sú z EÚ.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha  konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské  Bystré   

 

schvaľuje 

zapojenie sa obce Spišské Bystré do výzvy: „PSK-MIRRI-619-2024-ITI-EFRR – Podpora 

rozvoja tvorby, spracovania, využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre 

inteligentné rozhodovanie, plánovanie a správu“ s projektom: „Kamerový systém Spišské 

Bystré“, v partnerstve s obcou Vikartovce a zároveň ukladá obci Spišské Bystré vyčleniť 

finančné prostriedky vo výške 8% z celkovej sumy: 113 822,30 Eur, čo je: 9 105,78 EUR. 

 

K bodu 11. Návrh na zvýšenie platu starostu Obce Spišské Bystré  

K tomuto bodu bol spracovaný  materiál (pozri prílohu č. 13).  

Mgr. Marián Luha  dal slovo spracovateľovi a predkladateľovi.  

Ján Nemec dodal, poslanecký návrh je každému zreteľný a jasný, má za to že obec je v dobrej 

ekonomickej, finančnej, spoločensko-kultúrnej kondícii. Aj tie procesy, ktoré prebiehajú na 

obecnom úrade si myslí, že sú na požadovanej úrovni. Vidno tu rozvojové programy čo sa týka 
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obce, rekonštrukcie, obecných komunikácií, kanalizácie, výstavba chodníkov. Najdôležitejšie 

je zakladajú sa rozvojové impulzy do budúcnosti, možno niektoré sa zrealizujú v tomto 

volebnom období, možno niektoré presiahnu toto volebné obdobie, určite niektoré áno, ale ten 

rozvoj do budúcna je skutočne dôležitý. Spomenul rozširovanie zberného centra, príprava 

výstavby okružnej križovatky, rekonštrukcia cestnej komunikácie, pripravovaná sanácia 

oporného múru na cintoríne, chystaná výstavba športového ihriska zameraná na futbalové 

ihrisko v spolupráci s farským úradom. Aj na základe týchto skutočností požiadal kolegov 

o podporu poslaneckého návrhu.  

Mgr. Marián Luha otvoril rozpravu k tomuto bodu. 

Michal Kikta sa spýtal v súvislosti s navýšením platu, pán Mirko sa dožadoval navýšenia 

platu, bol ako údržbár hodín na kostolnej veži a tú prácu si vykonával svedomito, niekoľko 

rokov, podľa informácií 25 rokov, a nebolo mu vyhovené navýšenie platu, ktoré si žiadal. 

Položil otázku starostovi,  „viete mi povedať prečo mu nebol plat navýšený“.  

Mgr. Marián Luha odpovedal nie.  

Ing. Angela Františková MBA podotkla, že  takto sa to nemá rozoberať plat zamestnanca, 

takto verejne.  

Mgr. Marián Luha poďakoval pánovi poslancovi Nemcovi, v dôvodovej správe nie je 

uvedené za čo, ale práve to si teraz vysvetlil. Váži si to, že si všimol čo sa robí. Naša kondícia 

finančná nie je taká dobrá aby som si zaslúžil 20 %, a poprosil bez ohľadu na to ako to bolo 

prezentované, čo bolo prezentované,  aby hlasovali proti.  

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  
 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X   X  X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

 X   X     

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha   konštatoval, že predložený návrh bol prijatý.  

 

Obecné zastupiteľstvo  obce Spišské   Bystré 

 

schvaľuje 

 

na základe § 11 ods. 4 písm. i/Zákona o obecnom zriadení a § 4 ods.2, 2. veta zákona číslo  

253/1994 Z.z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest 

v znení       neskorších predpisov zvýšenie minimálneho platu starostu o 20 % od 1.10.2024. 

 

 

K bodu 12. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2024 

K bodu 12.1. Rozpočtové opatrenie č. 4/2024 

K tomuto bodu bol spracovaný  materiál (pozri prílohu č. 14).  
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Mgr. Marián Luha  otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  
 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha   konštatoval, že predložený návrh bol prijatý. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské  Bystré   

 
schvaľuje 

 

Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 4/2024: 

Zvýšenie bežných príjmov v podpoložke rozpočtu: 

121001 – Daň z pozemkov                                                                          +     2 000,00 €  

Zvýšenie bežných príjmov v podpoložke rozpočtu: 

121002 – Daň zo stavieb                                                                              +    2 200,00 €  

Zvýšenie bežných príjmov v podpoložke rozpočtu: 

242 – Úrok z vkladov                                                                                   +    5 758,00 €  

 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637004 – Členstvo v samospr. organizáciách                                            +       382,00 € 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637004 – Všeobecné služby obec                                                                +    2 876,00 €  

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637004 – Všeobecné služby OcÚ                                                                +    1 500,00 € 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

633001 – Interiérové vybavenie                                                                  +    5 000,00 €  

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637015 – Poistné                                                                                          +       200,00 €  

 

Zvýšenie príjmových finančných operácií v podpoložke rozpočtu: 

453–  Prostriedky predchádz. rokov-fond opráv 8bj  /zdroj 46/          +      3 564,00 € 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

635006 – Údržba 8bj /zdroj 46/                                                                +      3 564,00 € 
 

Zvýšenie príjmových finančných operácií v podpoložke rozpočtu: 

456002-  Prijaté finančné zábezpeky  /zdroj 71/                                     +        456,00 € 
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Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

819002 – Vrátené finančné zábezpeky /zdroj 71/                                   +        456,00 € 

 

 

K bodu 13. Čerpanie rozpočtu v roku 2024 (1 – 7) 

K tomuto bodu bol spracovaný  materiál (pozri prílohu č. 15).  

Mgr. Marián Luha otvoril diskusiu k tomuto bodu ak sú nejaké otázky.  

Ing. Ján Šimonovič sa informoval o položke stavebný úrad, je plnenie 140%. 

Ingrid Stachová ekonómka obecného úradu ujasnila, je to čerpanie rozpočtu pred uzávierkou, 

stavebný úrad je dotácia zo štátneho rozpočtu. Tam sa to bude upravovať podľa príjmov 

a následne sa to upraví oznámením o výške poskytnutej dotácie, keď príde z ministerstva, jedná 

sa o prenesený výkon štátnej správy.   

Ing. Ján Šimonovič sa ďalej spýtal v akých organizáciách sme členom. Je tam tiež navýšenie. 

Ján Nemec dodal, to čo sme na predchádzajúcom schvaľovali. 

Mgr. Marián Luha potvrdil. 

Neboli podané žiadne zmeny, návrhy a pripomienky.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Jaroslav 

Bendík 

Zdenko 

Bukovinský 

Tomáš 

Drevko 

Pavol 

Jurčo 

Michal 

Kikta 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ján 

Nemec 

Mgr. 

Veronika 

Orolinová 

Ing. Ján 

Šimonovič 

Za: X X  X X X X X X 

Proti:          

Zdržal 

sa:  

         

Neprítomný/

Ospravedlne

ný: 

  X       

 

Mgr. Marián Luha   konštatoval, že predložený  návrh bol prijatý. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Spišské  Bystré   

 

berie na vedomie 

 

čerpanie rozpočtu v roku 2024  za mesiace 1 – 7/2024 

 

K bodu 14. Interpelácie  

Písomne neboli doručené žiadne interpelácie a ani ústne nebola podaná žiadna interpelácia.  

  

K bodu 15. Rôzne 

Mgr. Marián Luha otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

Ing. Ján Šimonovič informoval ohľadne výstavby ihriska, obec urobila potrebné kroky, čaká 

sa teraz na vyjadrenie farského úradu a farský úrad čaká na vyjadrenie biskupského úradu. Keď 

príde vyjadrenie  tak sa vstúpi do jednania. Nespí sa v tejto veci, jedná sa o beh na dlhé trate. 

Ideme správnou cestou.  Ďalej sa informoval ohľadne okružnej križovatky.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, telefonoval s pánom Horvátom riaditeľom, tvrdia že bude.  Je 

to momentálne mimo nás, ak máte kontakty tak ich treba využiť. Peniaze zrejme nie sú nikde.  
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Ing. Ján Šimonovič navrhol zavolať televíziu, je to už 4 roky niečo strašné. Poznamenal ešte, 

že pracovníci čo robia na chodníku nedokážu postaviť správne, obyvatelia sa tomu smejú, je 

potrebné na nich dozrieť. 

Mgr. Marián Luha odpovedal, táto investičná akcia je už v správe PSK, tento chodník už robí 

PSK. Stavebný dozor ich na to upozornil a dal im to rozobrať a nanovo spraviť, prestavať. 

Obec má svoju časť už prevzatú a čakáme na termín kolaudácie.  

Ing. Jaroslav Bendík sa informoval ohľadne zberu dát, čipovali sa zberné nádoby v akom 

stave to je momentálne.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, prisľúbili, že od nového roku by sme mali prejsť na ten nový 

systém, musíme si pripraviť VZN. Musíme si ozrejmiť, či ideme na počet zvozov alebo vážiť. 

Musíme si to pripraviť, môžeme zvolať komisiu.  

Pavol Jurčo poďakoval všetkým, ktorí sa zúčastnili resp. pomáhali pri akcii 730. výročia obce, 

bolo to na úrovni. Vždy sa dá niečo zlepšiť, ale bolo to na veľmi dobrej úrovni. Ešte raz 

poďakoval všetkým.  

Mgr. Marián Luha informoval, že dostal e-mail od predsedu OFK čo sa týka výzvy, o ktorej 

vieme na tie športoviská, je tam 150 000 maximálne, na Slovensko dávajú 5 miliónov. Za 

150 000 v danom projekte nemáme čo robiť, ani projekt, ani územný plán, nedá sa reagovať na 

tú výzvu. Snáď budú nejaké výzvy a ostanú nejaké kontakty a niečo s tým urobíme.  

 

K bodu 16. Záver 

Mgr. Marián Luha poďakoval všetkým za  korektnosť, váži si to, že dnes zastupiteľstvo 

prebehlo v poriadku, tak by to malo byť stále, blíži sa  príprava rozpočtu na rok 2025, kto má 

nejaké návrhy, aby ich predložil. 

Ing. Ján Šimonovič navrhol sadnúť si ešte mimo zasadnutia a tvoriť rozpočet.  

Mgr. Marián Luha poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie Obecného zastupiteľstva  obce 

Spišské Bystré o 18:24 h. 

Zapísala: Jana Kiktová 

V Spišskom Bystrom, 11.09.2024 

Overovatelia:  

Ing. Ján Šimonovič                                                      ................................................. 

Pavol Jurčo                                                                   ................................................ 

 

 

.............................................................               .......................................................... 

     Mgr. Marián Luha, starosta obce                   JUDr. Juraj Peťko, prednosta OcÚ 


